
 

 

 

 

 

Referat 

  Bestyrelsesmøde i Autocamperådet 
  Lørdag den 20. juni 2020, kl. 13:00‐15:45 
  Mødet afholdt på Middelfart Bibliotek, Nyhavn 2 

 

  Deltagere: 
  Erwin Thorius    ET  Dansk AutoCamperForening 
  Jette Jensen    JJ  Dansk AutoCamperForening     (Afbud) 
  Jørgen Nielsen  JN  CamperVenner 
  Jan Mattsson    JM  CamperVenner 
  Mariann Steengaard  MS  DK‐Autocam 
  Flemming Stagis  FS  DK‐Autocam 

 

  Dagsorden: 
  1.   Velkomst 
  2.   Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 2. december 2019 
  3.   Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde 
  4.   Økonomi 
  5.   Mulighed for påskønnelse af AC‐pladser i Danmark 
  6.   Evt. nyt fra/om AC‐pladser 
  7.   Generalforsamling  2020 
  8.   Bannerreklamer 
  9.   Forum og sociale medier 
  10.   Myndigheder 
  11.   Eventuelt 
  12.   Næste bestyrelsesmøde 

 

Ad. 1:   Velkomst 

  JN bød velkommen og især til ET, der nu erstatter Flemming Kirk. 

  Herefter en hurtig præsentationsrunde. 

Ad. 2:  Referat fra sidste møde       

  Referat fra 2. december 2019 er godkendt og lagt på hjemmesiden. 

 



 

 

 

 

Ad. 3:  Opfølgning fra sidste bestyrelsesmøde 

  ”Virk.dk” er endnu ikke rettet m.h.t. formand. Afventer Helmut Madsens 

deltagelse i næste bestyrelsesmøde. 

  Per Ræbild har fået bevilget midler til yderligere sikring af hjemmesiden. 

ET har godt kendskab til IT og har mod på at være behjælpelig med 

hjemmesiden. ET tager kontakt til Per Ræbild. 

AltOmAutoCamperen (AOAC)  forventes optaget i AutoCamperRådet på den 

kommende generalforsamling. 

  Ad. 4:  Økonomi 

    Bestyrelsen underskrev det fremlagte regnskab. 

Budget, udarbejdet af JN, er nu justeret med AOAC som medlem af ACR, 

hvilket betyder en økonomisk tilgang på ca. 6.200 kr. i indeværende år. 

Budgettet udviser et samlet overskud på 2.000 kr. 

På det kommende bestyrelsesmøde efter generalforsamlingen, skal der 

udpeges ny kasserer, da MS har ønsket at trække sig fra ACR. 

  MS stiller gerne op som kommende revisor for ACR. 

Ad.5:  Mulighed for påskønnelse af AC‐pladser i Danmark 

  Dansk Camping Union (DCU) udpeger hvert år ”Bedste campingpladser”, 

”Bedste campingvogn”, ” Bedste autocamper” m.v. 

ACR vil udvikle et nyt koncept om påskønnelse af AC‐pladser i Danmark 

uafhængig af DCU og OCFF. JJ har lovet at være tovholder og opfordres til at 

komme med et udspil, hvorefter drøftelse om dette fortsættes på næste 

bestyrelsesmøde. 

  Ad. 6:  Nyt om/fra AC‐pladser 

  Ansager: Intet nyt. 

  Fåborg/Midtfyn: Der r etableret 5 pladser og skilte er opsat. 

 



 

 

 

 

Oceankaj, København: Har ligget stille grundet Corona‐situationen. FS 

kontakter initiativtager og hører om der nu er nyt. 

Stevns: Intet nyt. Helmut Madsen er tovholder. 

Fjerritslev: Pladsen er færdigetableret. 

Kalundborg: Kommunalbestyrelsen har fastholdt bestemmelse om, at der ikke 

må overnattes i biler, parkeret hen over natten. 

Mosede Havn: Sagen har ligget stille grundet Corona‐krisen. FS kontakter 

initiativtager for at høre om der er udvikling i sagen. 

Egense Lystbådehavn: Der mangler stadig en officiel godkendelse, men 

pladsen kan bruges. 

Ry: Endnu intet konkret. 

Hedeland: Pladsen er etableret og der er opsat skilte. 

Als: Endnu ingen kontakt fra initiativtager. 

Gudhjem: Kystdirektoratet har forhindret etablering af AC‐plads. Pladsen kan 

flyttes og dermed komme udenfor Kystbeskyttelsesområdet. Sagen kører 

stadig. 

Årø Havn: Kystdirektoratet har forhindret etablering af AC‐plads. Pladsen kan 

flyttes til nærliggende vingård og dermed komme udenfor kystbeskyttelses‐

området. Sagen kører stadig, men er afsluttet fra ACR’s side. 

Billund: Plads er etableret. 

Blåvand: Privatperson har henvendt sig til ACR om etablering af AC‐plads midt 

i Blåvand. ACR har tilbudt råd og vejledning. 

Skovtårnet, Gisselfeldt: Det skal undersøges om der er mulighed for etablering 

ad AC‐pladser. ET er tovholder. 

Holmegård Værk: Det skal undersøges om der er mulighed for etablering ad 

AC‐pladser. FS er tovholder. 

 

 



 

 

 

 

Gilleleje: Gilleleje Filetfabrik har atter henvendt sig til ACR om etablering af 

AC‐plads direkte ud til Kattegat. Sagen har været aktuel for nogle år siden, FS 

er atter tovholder på sagen. 

Ad.7:  Generalforsamling 2020 

    Generalforsamling afholdes lørdag den 1. august 2020, klokken 14:00 i  
    Kaliffenlund ved Ullerslev. Efterfølgende er der spisning. 
 

  Leif Norup vil blive foreslået som dirigent. 

  MS vil blive foreslået som den nye revisor. 

  Bestyrelsens beretning er udsendt særskilt. 

  JN har udsendt bilag til vedtægtsændring, hvor der nemmere kan 

sammenlignes med de gamle vedtægter 

 Ad. 8:  Bannerreklamer 

   GoHosting har endnu ikke købt en bannerreklame. Firmaet rykkes yderligere 

    en enkelt gang, hvorefter firmaet ikke længere anbefales i forbindelse med 

    etablering af automatik på AC‐pladser. 

  Ad. 9:  Forum og sociale medier 

    ET er trådt ind i ACR og har fået fuld adgang til Forum. 

    Helmut Madsen, der erstatter MS fra DK‐A i forbindelse med  

    generalforsamlingen, skal ligeledes have adgang til Forum. FS kontakter Per 

    Ræbild. 

    Indlæg, der skal lægges på hjemmesiden, skal ske under opgaver. Her kan man 

    så skrive sine evt. ændringer. I stedet for at sende e‐mails til hinanden skal 

    man for eftertiden skrive i forum. Hvis man sætter v (tjektegn) øverst på siden, 

    får man meddelelse, når der er nye indlæg.  

  Ad. 10:   Myndigheder 

    En henvendelse til Storebælt vedrørende problematikken omkring nedlukning 

    af manuelle baner, udmøntede sig hurtigt i, at autocampere nu kan registrere 

    sin bro‐bizz eller ”PayByPlate”, således at der kan køres direkte gennem  

    betalingsanlæggets automatiske baner. 



 

     

 

 

    Vinterstilstand (indlevering af nummerplader) har øjensynligt ikke den store 

    interesse blandt politikerne. ET og JM er tovholdere. Der sendes forespørgsel 

    til SKAT. 

    Kørsel med køretøjer på 4.250 kg på B kørekort er jævnfør det svenske ”Husbil 

    och Husvagn” indledt i EU. Vi afventer yderligere.  

    Der er klaget over Hjarbæk Havn, Camperparken i Haderslev og Kerteminde 

    Marina. Klagen er udarbejdet af CODK – Camping Outdoor Danmark (det 

    tidligere OCFF) og går bl.a. på hvorledes man håndterer autocampere på  

    pladserne. De påklagede er ikke alle informeret om dette. ACR har kontakt til 

    Hjarbæk Havn og givet råd om, hvorledes man håndterer klagen. 

    JN er ved at udarbejde et Excel‐ark med adresser på handelsstandsforeninger. 

  Ad. 11:  Eventuelt 

    Et billede taget fra officiel hjemmeside, påstås at være omfattet af copyright. 

    Der er intet i dette og et krav vil ikke blive imødekommet.  

  Ad. 12:  Næste bestyrelsesmøde 

  Næste bestyrelsesmøde afholdes i forbindelse med generalforsamlingen. 

 

Flemming Stagis 
22. juli 2020 


